
PROTOKÓŁ Nr 56/2023

z posiedzenia Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju
Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej Rady Komisji Gminy odbytego

w dniu 20 czerwiec 2023 r. w sali posiedzeń Urzędu Gminy Grunwald.

Posiedzenie rozpoczęto godz. 8:00 zakończono godz. 09:30

Przewodniczyła: Pan Zbigniew Napłoszek – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej. 
Obecni Radni Gminy Grunwald (lista obecności zał. nr 1).

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli
1 Pan Adam Szczepkowski- Wójt Gminy Grunwald,
2 Pan Jan Sokołowski- Sekretarz Gminy Grunwald,

3 Pani Magdalena Makowska – Główna Księgowa,

Ad. pkt. 1 i 2. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad. Przyjęcie porządku obrad.

Przewodniczący Komisji – Pan  Zbigniew Napłoszek  – dokonał otwarcia posiedzenia komisji, stwierdził
prawomocność obrad oraz przedstawił projekt porządku obrad.
Radni  uwag nie  zgłosi l i .
Wnioski  o  dodanie  do porządku obrad projektów uchwał:  
1 .   w sprawie  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Grunwald   na  la ta  2023–
2035.

Radni w głosowaniu nie wyrazili zgody  na dodanie  punktu do porządku obrad. 
2.  w sprawie zmian w budżecie  Gminy Grunwald na 2023 r.

Radni w głosowaniu nie wyrazili zgody  na dodanie  punktu do porządku obrad. 
3.  w sprawie ustalania  maksymalnej  wysokości  pożyczek i  poręczeń udzielanych 
przez Wójta  w roku budżetowym 2023 .

Radni w głosowaniu nie wyrazili zgody  na dodanie  punktu do porządku obrad. 
4.  w   sprawie   zaciągnięcia   pożyczki   na   wyprzedzające   f inansowanie   zadań
finansowanych  ze   środków pochodzących z  budżetu Unii  Europejskiej .

Radni w głosowaniu nie wyrazili zgody  na dodanie  punktu do porządku obrad. 
5.  w sprawie emisj i  obl igacj i  oraz zasad ich zbywania,  nabywania i  wykupu.

Radni w głosowaniu nie wyrazili zgody  na dodanie  punktu do porządku obrad. 
6.  w sprawie określenia  t rybu i  sposobu powoływania oraz odwoływania członków
Gminnego Zespołu Interdyscypl inarnego ds.  Przeciwdziałania  Przemocy Domowej .

Radni w głosowaniu jednogłośnie wyrazili zgodę na dodanie  punktu do porządku obrad. 
7.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  po  umowie
zawartej  na czas  oznaczony do 3 la t .

Radni w głosowaniu jednogłośnie wyrazili zgodę na dodanie  punktu do porządku obrad. 

Komisja Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego
i Komisji Rewizyjnej Rady Komisji Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła porządek obrad wg.

następującego wyszczególnienia:
Planowany porządek:
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1. Otwarcie - stwierdzenie  prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Zapoznanie się ze stanem i utrzymaniem dróg gminnych  na terenie Gminy Grunwald.
4. Informacja na temat stanu zaległości podatkowych (ilość dłużników, kwota zadłużenia,    podejmowane 
czynności egzekucyjne i uzyskane efekty).
5. Organizacja zajęć dla dzieci i młodzieży w okresie wakacji.
6. Informacja o planowanych remontach szkół. 
7. Ocena wykonania budżetu w 2022 roku.  Przedstawienie przez Komisję Rewizyjną wniosku oraz projektu
uchwały w sprawie nieudzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Grunwald.
8. Zaopiniowanie uchwał na najbliższą sesję:
8.1. w sprawie określenia  t rybu i  sposobu powoływania oraz odwoływania członków
Gminnego Zespołu Interdyscypl inarnego ds.  Przeciwdziałania  Przemocy Domowej .
8.2. w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  po  umowie
zawartej  na czas  oznaczony do 3 la t .
9.  Wolne wnioski i informacje.
10.  Zamknięcie  obrad.

Ad.  pkt .  3 .               Zapoznanie  s ię  ze  stanem  i  utrzymaniem  dróg  gminnych   na  terenie  
Gminy Grunwald.
Przewodniczący Komisji – Pan  Zbigniew Napłoszek – materiały zostały radnym przesłane zał nr 2.
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  z apytał  o  naprawę  drogi  na  terenie  ośrodka
wypoczynkowego  w  Mielnie ,  koła  kawiarenki  ok  100  m.  Jes t  teren  najczęściej
odwiedzający  przez  turystów  oraz  odbywają  s ię  uroczystości  więc  powinien  ten  kawałek
drogi  zosta ł  podłatany.  
Wójt  Gminy  Grunwald  -  Pan  Adam  Szczepkowski-  jes t  podpisana  umowa  na  dostawę
kruszywa i  w zależności  od mocy przerobowej  będą drogi  ła tane.
Radna – Pani  Ewa Ziejewska-  zapytała  o  drogę do Dylewka,  czy będzie  naprawiana.
Wójt  Gminy  Grunwald  -  Pan  Adam  Szczepkowski-  na  pewno  punktowo  będzie
naprawiana.  
Radni uwag nie zgłosili. 

Ad. pkt. 4.         Informacja  na  temat  stanu  zaległości  podatkowych  ( i lość  dłużników,  kwota  
zadłużenia,   podejmowane czynności  egzekucyjne i  uzyskane efekty) .
Przewodniczący  Komisji  –  Pan   Zbigniew  Napłoszek  –  materia ły  zostały  radnym
przesłane zał  nr  3 .
Radni  uwag nie  zgłosi l i .  

Ad. pkt.   5.   Organizacja zajęć dla dzieci i młodzieży w okresie wakacji.  
Przewodniczący  Komisji  –  Pan   Zbigniew  Napłoszek  –  materia ły  zostały  radnym
przesłane zał  nr  4 .  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Pani   Ewa  Bawolska-  stwierdzi ła ,  że  jes t  przykre,  że
nie  planuje  s ię  dla  uczni  w czasie  wakacj i .  
Wójt  Gminy  Grunwald  -  Pan  Adam  Szczepkowski-  to  tak  nie  jes t ,  bo  to  jes t  mowa  o
szkołach ale  GOK będzie  zajęcia  wakacyjne prowadzi ł  i  to  dość szerokim zakresie .  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Pani   Ewa  Bawolska-  ale  punkt  nie  był  skierowany
tylko do szkół .  
Wójt Gminy Grunwald -  Pan Adam Szczepkowski-  zapytanie  dotyczyło szkoły.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Pani   Ewa  Bawolska-  w  takim  razie  co  GOK
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proponuje?
Sekretarz  Gminy-  Pan  Jan  Sokołowski  –  dane  są  dostępne  na  s t ronie  GOK  i  można
sobie  sprawdzić  i  s ię  zapoznać.
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  radni  nie  są  po  to ,  żeby  szukać  na  s t ronie  a le  po  to ,
żeby usta lać  jakie  zajęcia  powinny być.  
Wójt Gminy Grunwald -  Pan Adam Szczepkowski-  to  co Pan proponuje?
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  zaproponowałbym  tak  jak  było  za  moich  czasów
półkolonie ,  nauczyciele  za  dodatkowe  wynagrodzenie  prowadzi l i  zajęcia  teraz  jes t  brak
pieniędzy.  GOK jest  ty lko w Gierzwałdzie  a  są  jeszcze inne miejscowości .
Wójt  Gminy  Grunwald  -  Pan  Adam  Szczepkowski-  zapewniamy  zajęcia  a le  dowóz  jes t
po s t ronie  rodziców.
Radna  –  Pani  Ewa  Ziejewska-  zawsze  s ię  coś  działo  w  szkołach  i  świet l icach,  żeby
dzieci  miały  zajęcia .  Teraz  dzieci  nie  mają  co  robić  s iedzą  po  przestankach  i  s t rzela  im do
głowy.  
Wójt  Gminy  Grunwald  -  Pan  Adam  Szczepkowski-  w  Dylewie  jes t  Pani  świet l icowa  i
prowadzi  zajęcia  dla  dzieci  ty lko Pani  tego nie  widzi ,  a  proszę s ię  zainteresować.  
Radna – Pani  Ewa Ziejewska-  widzę co s ię  dzieje  z  dziećmi i  mieszkańcy też  widzą.  
Wójt  Gminy  Grunwald  -  Pan  Adam  Szczepkowski-  nikogo  nie  zmusimy  do  wzięcia
udziału ,  czy Pani  twierdzi ,  że  świet l icowa s ię  nie  nadaje?
Radna – Pani  Ewa Ziejewska-   nic  takiego nie  powiedziałam,  
Radny-  Pan  Henryk Kacprzyk-  proszę  zaprotokołować,  że  pytania   na  temat  organizacj i
czasu  wolnego  w czasie  wakacj i  d la  dzieci  spotkały  s ię  z  agresją  i  a takiem na  radnych  ze
st rony wój ta .
Wójt Gminy Grunwald -  Pan Adam Szczepkowski-  jes t  Pan zabawny.
Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  jak ja  zabawny to  Pan śmieszny.
Radni  uwag nie  zgłosi l i .  

Ad. pkt.   6.   Informacja o planowanych remontach szkół.   
Przewodniczący  Komisji  –  Pan   Zbigniew  Napłoszek  –  materia ły  zostały  radnym
przesłane  zał  nr  5 .  Zapytał  o  wymianę  s tolarki  okiennej  w  Szkole  Stębarku,  na  czym  na
polegać.
Wójt  Gminy  Grunwald  -  Pan  Adam  Szczepkowski-  dyrektor  prowadzi  tę  sprawę,  są  to
zalecenia  sanepidu i  okna są  zamówione z  montażem.
Przewodniczący  Komisj i  –  Pan   Zbigniew  Napłoszek  –  w  tym  roku  zakończy  s ię
wymiana te j  s tolarki?
Wójt  Gminy  Grunwald  -  Pan  Adam  Szczepkowski-  n ależy  zapytać  dyrektora  jak
planuje ,  a le  raczej  nie .  
Radni  uwag nie  zgłosi l i .

Ad. pkt.   7.   Ocena wykonania budżetu w 2022 roku.  Przedstawienie przez Komisję Rewizyjną wniosku  
oraz projektu uchwały w sprawie nieudzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Grunwald.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan   Zbigniew  Napłoszek  –  poinformował ,  że  Komisja
Rewizyjna  wystąpi ła  z  wnioskiem  o  nieudzielne  absolutor ium  wójtowi  za  rok  2022  i
został  przygotowany  projekt  uchwały  w  sprawie  nieudzielenia  uchwały.  Opinia  została
przesłana do RIO w celu zaopiniowana.  
Inspektor-  Pani  Iwona  Mikołajczak-  poinformowała,  że  do  biura  Rady  Gminy  nie
wpłynęła  jeszcze opinia  RIO w sprawie wniosku Komisj i  Rewizyjnej .  
Radni  uwag nie  zgłosi l i .
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Ad. pkt.   8. Zaopiniowanie uchwał na najbliższą sesję:  

8.1.   w sprawie określenia trybu i  sposobu powoływania oraz odwoływania członków  
Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego ds.  Przeciwdziałania Przemocy Domowej.
Sekretarz Gminy- Pan Jan Sokołowski – przedstawił ww. projekt uchwały zał nr 6.
Radny – Pan Sławomir Matuszewski- zapytał, co się zmienia w trybie powołania.
Sekretarz Gminy- Pan Jan Sokołowski – poprzedni zapis był bardziej rozbudowany a teraz jest tak, że to
ustawa ustala sposób powoływania. 
Radni  uwag nie  zgłosi l i .

8.2.        w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  po  umowie  
zawartej  na czas oznaczony do 3 lat .
Sekretarz Gminy- Pan Jan Sokołowski – przedstawił ww. projekt uchwały zał nr 7.
Radni  uwag nie  zgłosi l i .

Ad. pkt.      9 .   Wolne wnioski  i  informacje.  
Przewodniczący Komisji  –  Pan  Zbigniew Napłoszek –  wpłynął  wniosek od Kierownika
RGK  w  sprawie  zakupu  pompy  i  mieszadła  na  kwotę  70  000  zł ,  jes t  prośba
o  wygospodarowanie  środków  na  ten  cel .  Rada  Gminy  nie  jes t  kompetentna  do
rozpatrzenia  tego  wniosku  to  raczej  wójt  powinien  być  adresatem  jako  władza
wykonawcza.  Zapytał  dlaczego jest  taki  pi lny zakup tych urządzeń,  co s ię  z  nimi s ta ło.
Wójt  Gminy  Grunwald  -  Pan  Adam  Szczepkowski-  poprzedni  wójt  powinien
odpowiedzieć,  że  nigdy  nie  było  takich  urządzeń  a  jak  były  to  zamontowane  gdzie
indziej .  
Przewodniczący  Komisji  –  Pan   Zbigniew  Napłoszek  –  zgodnie  z  raportem  o  s tanie
gminy to oczyszczalnia  w Zybuł towie działa  poprawnie.
Wójt  Gminy  Grunwald  -  Pan  Adam  Szczepkowski-  ale  są  okresy  kiedy  tych  ścieków
jest  bardzo  dużo  np.  czas  obchodów  Bitwy  pod  Grunwaldem.  Został  podłączony
z  Olsztynka  ośrodek  rehabi l i tacj i  i  są  nowe  zgody  i  tych  ścieków  jest  znacznie  więcej .
W okresie  wakacyjnym może s ię  zdążyć,  że  oczyszczalnia  nie  będzie  wydajna.  
Przewodniczący  Komisji  –  Pan   Zbigniew  Napłoszek  –  to  jes t  bardzo  duży  zakup,
który powinien być uwzględniony przy tworzeniu budżetu.  
Wójt  Gminy  Grunwald  -  Pan  Adam  Szczepkowski-  jes t  ten  zakup  wiadomy  jest  od
początku  kadencj i  i  wielokrotnie  do  budżetu  miał  być  wprowadzany  ale  radni  nie
chciel i .  
Przewodniczący  Komisji  –  Pan   Zbigniew  Napłoszek  –  wniosku  do  budżetu  na  ten
zakup nigdy nie  było.
Wójt Gminy Grunwald -  Pan Adam Szczepkowski-  ciężko powiedzieć.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan   Zbigniew  Napłoszek  –  jakby  był  to  radni  by  s ię
zastanowil i .  Zapytał ,  czy radni  mają  rozpatrzeć wniosek,  czy skierować do wójta .
Wójt  Gminy  Grunwald  -  Pan  Adam Szczepkowski-  radni  powinni  określ ić ,  co  robimy
i  nanieść  zmiany  do  budżetu.  Dziś  główna  księgowa  przygotowała  projekt  zmiany
budżetu ale  radni  nawet  go nie  przyjęl i .  W jakim kierunku radni  chcą iść?
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  na  pewno  nie  w  tym  kierunku  co  Pan.  Po  pierwsze  to
kiedy otrzymam l is t  z  przeprosinami,  co sąd zasądzi ł .  Do radnej  Kamińskiej  już  t raf i ł?
Radna– Pani   Małgorzata Kamińska-  miał  być wyrok opubl ikowany.  
Wójt Gminy Grunwald -  Pan Adam Szczepkowski-  i  to  wój t  miał  przesłać? Na pewno?
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  kolejną  sprawę  przegrał  i  te  wszystkie  okrzyki ,  że
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spotkam się  z  Temidą,  o  to  co  pisze  w ar tykułach  sąd  s twierdzi ł ,  że  jes t  zgodne  z  prawdą
i  mi  należą  s ię  przeprosiny.  Dwie  sprawy są  przegrane  a  t rzecia  s ię  toczy.  I le  kosztowała
sprawa  zwolnienia  kierowcy  Pana  D.K.  ?  Proszę  przygotować  odpowiedź  na  sesję .  Po
drugie  to  sprawa  oczyszczalnia  jes t  sprawą  eksploatacj i  i  n ic  nie  jes t  wieczne,  a le
powinno być taki  wydatek ujęty  w budżecie .  
Główna Księgowa-  Pani  Magdalena Makowska-  zapytała  o  nieprzyjęte  projekty  uchwał ,
gdyż  są  zmiany  w  budżecie  i  WPF,  które  t rzeba  zamieścić .  Sesja  kolejna  jes t  p lanowana
na koniec s ierpnia  a  nie  możemy tak długo czekać.
Przewodniczący  Komisj i  –  Pan   Zbigniew Napłoszek  –  głosowałem na  nie ,  bo  nie  byłem
w stanie  zapoznać s ię  z  mater ia łami .
Wójt  Gminy  Grunwald  -  Pan  Adam  Szczepkowski-  to  radni  przyspieszyl i  komisje  bo
plany były na 27 -30 czerwca a  zmieniono daty.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Pani   Ewa  Bawolska-  sesja  zwołana  była  dwa  tygodnie
wcześniej  więc był  czas .  
Wójt  Gminy  Grunwald  -  Pan  Adam  Szczepkowski- nie  wiecie  jak  wygląda  praca
księgowego.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Pani   Ewa  Bawolska-  zawsze  uchwały  f inansowe  są
radnym przesyłane 5 min przed sesją  i  tu  czas  też  nie  ma znaczenia  i  data .
Przewodniczący  Komisj i  –  Pan   Zbigniew  Napłoszek  –  takich  uchwał  nie  przygotowuje
się  w 5 minut  i  można wysłać bynajmniej  na  3  dni  przed komisją .  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  p rzez  28  la t  n ie  było  takich  wrzutek  uchwał ,  a  tym
bardzie  przy  sesj i  absolutoryjnej  nie  było  takich  zagrywek  i  wprowadzanie  uchwał
rest rukturyzacj i ,  k tóra  tylko wydłuży okres  spłaty ,  bo to  obciąża naszych wnuków. 
Wójt  Gminy  Grunwald  -  Pan  Adam Szczepkowski-  t rzeba  podjąć  uchwały,  bo  podjęcie
uchwały to  jedno a  wpływ środków za 3-4 miesiące.
Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  były  na  wcześniejszych  komisjach
rozmowy  na  temat  obl igacj i  i  s łyszałam  tylko  głos  radnego  Kacprzyka  i  Kamińskiej ,  a le
reszta  s ię  nie  odzywała  to  jes t  nasza  propozycja  i  była  wasza  propozycja ,  że  t rzeba  s ię
zastanowić,  a le  obl igacje  nie  wchodzą  w  grę .  Radni  do  te j  pory  żadnej  propozycje  nie
złożyl i  a  działania  t rzeba  podejmować,  a  jes t  nawet  odrzucenie  projektów  uchwał  do
dyskusj i .
Wójt  Gminy  Grunwald  -  Pan  Adam  Szczepkowski-  na  komisj i  s ię  rozmawia  a  nie
głosuje ,  a  radni  nie  chcą nawet  rozmawiać na temat  f inansów gminy.  
Przewodniczący  Komisj i  –  Pan   Zbigniew  Napłoszek  –  są  wolne  wnioski  i  w  tym
punkcie  można omówić ten problem.
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  żeby  podejmować  decyzje  należy  zapoznać  s ię
z  dokumentacją  np.  z  umową  pożyczki  BGK,  chciel ibyśmy  zapoznać  s ię  z  tą  umową  na
jakich  warunkach  ma  być  zaciągnięta ,  jakie  są  terminy  płatności  i  czas  zawarcia .  To  są
podstawowe  informacje ,  rada  weźmie  pożyczkę  na  wyprzedzające  f inansowanie ,  bo
weźmie  a le  nie  można  tego  łączyć  z  absolutor ium  i  wotum  zaufania .  Rada  może  zwołać
sesję  nadzwyczajna  na  środki  i  inwestycje  i  zawsze  będzie  wola  radych  na  inwestycje
i  wkład  własny  z  kredytu.  Dlaczego  na  e tapie  decydowania  nie  rozmawia  s ię  z  radnymi,
bo  my  też  chcemy  wiedzieć  na  co  środki  mają  być.  Jes t  teraz  przetarg  na  inwestycje
w  Mielnie  na  budynki  odkupione  od  jezui tów  2,4  mln  zł  to  jes t  wymiana  drzwi ,  okna
i  świet l ica  oraz  sala  konferencyjna  na  500  osób,  czy  ktoś  radnych  pytał ,  czy  sala
konferencyjna  jes t  potrzebna  w  gminie .  W  muzeum  jes t  taka  sala  nowa,  profesjonalna
z  nagłośnieniem i  można  ją  wynająć.  Nikt  nas  nie  pytał  na  co  wnioski  mają  być  składane
i  prosi łem,  żeby  z  nami  omawiać  a le  usłyszałem,  że  wój t  będzie  podpisywał  wnioski  i
sam  będzie  decydował .  Ustawa  o  samorządzie  gminy  jasno  określa ,  że  władze
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uchwałodawczą  ma  rada  i  decyzyjną  a  wój t  wykonuje .  Znowu  będzie  brak  środków  na
real izację  tego zadania  i  to  rada będzie  winna,  że  nie  jes t  kończone.  Obiecane jes t  14 mld
zł  na  samorządy od  rządu  więc  wstrzymajmy s ię  z  kredytami  bo  może  wpłynie  ok  2,5  mln
zł  na  wydatki  bieżące  jeżel i  będą  takie  potrzeby.  To  nie  rada  uchwalała  budżet  ty lko  RIO
na  podstawie  waszych  danych  i  dane  tam  podane  są ,  że  wystarcza  na  wydatki  bieżące  bo
inaczej  współczynniki  by  nie  wyszły.  Brak  odpowiedzi  na  interpelację  i  fakt ,  że  s ię
główna  księgowa  s ię  pod  tym  nie  podpisała  to  jes t  d la  nas  informacja .  Środków  z
zewnątrz  wpływa  bardzo  dużo  ale  są  one  niewłaściwe  zarządzane  tak  jak  sala  w
Szczepankowie,  teraz  s ię  przetarg  dostosowuje  i  co  chwila  coś  wykreśla ,  żeby  na  s i łę
kogoś znaleźć a le  to  wróci  z  powrotem z fakturą  korygującą,  bo w sumie s ię  nie  zmieści ł .
Nie  ma  takiej  f i rmy,  która  za  2 ,8  mln  zł  wybuduje  taką  halę  to  jes t  koszt  6  mln  zł  na
początku,  to  jes t  umiejętność.
Radny-  Sławomir  Matuszewski-  zaproponował,  żeby  ściągnąć  4,5  mln  plus  odsetki,  które  jest
wprowadzone do budżetu. 
Główna Księgowa- Pani  Magdalena Makowska- to  nie  jes t  takie  proste?
Radny-  Sławomir  Matuszewski-  ale  to  było  mówione  przy  wprowadzaniu  opłaty  do
budżetu od ki lku la t .  Było proszone,  żeby to wprowadzić  dopiero gdy te  środki  wpłyną.
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-   jes t  ty tuł  wykonawczy?  Z  tego  co  wiadomo  już  od
grudnia  jak  powinna  wyglądać  eksploatacje  a  jes t  celowe  wprowadzanie  radych  w błąd  to
jes t  śc iganie  już  z  Kodeksu karnego? 
Radna – Pani   Małgorzata Kamińska – przy dyskusj i  o  obl igacjach była  mowa o 
l ikwidacj i  dwóch szkół  a le  to  powinno być omówione z  radą,  które  szkoły.  Szkoła  w 
Szczepankowie jes t  drugą co do wielkości  i  i lości  dzieci  więc po co tam budować halę ,  to  
jes t  kolejna nieprzemyślana inwestycja .  Hala  jak najbardziej  tak,  a le  t rzeba 
przedyskutować w jakiej  miejscowości .  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Pani   Ewa  Bawolska-  przypominała ,  że  podczas
rozmowy z  dnia  7  czerwca  była  mowa o  planie  naprawczym,  żeby  wprowadzić  go  już  teraz
ale  temat  zosta ł  urwany.  Nie  można  powiedzieć,  że  rada  nie  daje  propozycj i ,  bo
proponujemy  oszczędności  a le  nie  jes t  temat  podłapywany  przez  urząd.  Słyszel iśmy,  że
urząd  oszczędza,  bo  wyłącza  l is twy  ale  to  nie  jes t  droga  do  wyjścia  z  problemów
finansów.  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  rada  podkreśla ,  że  program  oszczędności  to  jes t  jedyny
sposób przed wprowadzeniem zarządu komisarycznego,  i  wtedy leci  rada i  wój t .  
Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  program  naprawczy  to  osta teczny  i  n ie
poprawi  płynności  f inansowej  a  będziemy  mogl i  f inansować  tylko  bieżące  wydatki ,  n ie
ma inwestycj i .  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Pani   Ewa  Bawolska-  możemy  najpierw  zacząć  od
programu oszczędnościowego wprowadzonego przez radę.  
Główna Księgowa- Pani  Magdalena Makowska-  ale  już  oszczędzamy na wszystkim.
Przewodnicząca Rady Gminy – Pani   Ewa Bawolska-  konkretnie  na czym?
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  wchodzimy  w  projekty,  które  będą  nas  dużo  kosztowały
po okresie  dotacj i .
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Pani   Ewa Bawolska-   m ówi  s ię  jedno  a  w sprawozdaniu
jes t ,  że  t rzeba 165 000 zł  dołożyć i  świet l ica  jeszcze zabrana dzieciom. 
Radna – Pani  Ewa Ziejewska-  czy zosta ły  wypłacone odprawy emerytalne i  jubi leusze?
Główna Księgowa- Pani  Magdalena Makowska-  nie .
Radna  –  Pani  Ewa  Ziejewska-  to  już  jes t  konieczność  wprowadzenia  programu
oszczędnościowego,  bo to  już  jes t  os ta teczność.
Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  zapytała  o  uchwałę  w  sprawie
maksymalnej  kwocie  udzielonej  pożyczek.  To  jes t  d la  Dylewa  na  park  i  fontannę  i  te
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środki  są  na jakiś  czas  a  jak s ię  projekt  rozl iczy to  środki  wrócą do gminy.
Radna – Pani   Małgorzata Kamińska – to  niech wezmą pożyczkę jako s t raż .  
Radny-  Pan Henryk Kacprzyk-  gmina przez  28 la t  n ie  poręczała  kredytów,  zadania  były
real izowane jako gmina a  nie  przez s towarzyszenia .
Sekretarz Gminy – Pan Jan Sokołowski- owszem gmina może złożyć ale otrzyma 60% dotacji i limit został
już wykorzystany a zostało, na stowarzyszenie i ma dofinansowanie w 100 %.
Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  c o  z  projektami  uchwał  budżetowymi  i
WPF,  bo  oprócz  obl igacj i  jes t  wiele  innych  zmian,  jak  np.  dotacja  i  GOPS  zmiany  musi
wprowadzić .
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  poinformował ,  żeby  przygotować  projekt  uchwał  ze
wszystkimi  niezbędnymi  zmianami  wykreśla jąc  wszystkie  obl igacje ,  kredyty  i  pożyczki .
Przygotować te  projekty uchwał  na ses je  i  radni  wprowadzą do porządku obrad.
Radni wyrazili zgodę. 
Przewodniczący  Komisj i  –  Pan   Zbigniew  Napłoszek  –  zapytał ,  czy  przegłosowujemy
wniosek kierownika RGK.
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  odpowiedział ,  że  nie  jes t  to  wniosek  do  głosowania
tylko  do  rozpatrzenia  do  wój ta ,  k tóry  jak  wprowadzi  zmiany  do  budżetu  to  rada  wtedy
zagłosuje .
Przewodniczący  Komisj i  –  Pan   Zbigniew  Napłoszek  –  zapytał ,  o  spłatę  zadłużenia  za
węgiel  dla  f i rmy Sokółek.  
Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  spłacane  jes t  po  jednej ,  każda  jes t  na
50  tys  z ł  i  od  osta tnie j  rozmowy zapłacono dwie.  Nie  wiem,  czy  f i rma nie  z łożyła  sprawy
do sądu.
Radny-  Pan Henryk Kacprzyk-  każda faktura  ma termin płatności  i  reakcja  powinna być
wcześniej ,  n ie  mam  zapłacone  to  nie  daje  węgla  a  tak  sama  poniosła  ryzyko.  Trzeba
spłacić  i  to  z  odsetkami.
Radna – Pani  Ewa Ziejewska-   czy poprzedni  dostawca jes t  już  spłacony?
Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  też  spłacamy  ale  po  części ,  tak  żeby
nie  doprowadzić  do spraw sądowych.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Pani   Ewa  Bawolska-  s twierdzi ła ,  że  poczuła  s ię
oszukana,  bo  przy  rozmowach  o  dostawę  węgla  radni  byl i  poinformowani  przez  wój ta ,  że
nie  dostanie  s ię  węgla  bez wcześniej  opłaconej  faktury.  
Główna Księgowa- Pani  Magdalena Makowska-  ty lko ta  jedna f i rma s ię  zgodzi ła .
Przewodnicząca Rady Gminy – Pani   Ewa Bawolska-  tego już nam nie  powiedział .
Radni  więcej  uwag nie  zgłosi l i .  

Ad. pkt. 17. Zamknięcie obrad.

Przewodniczący  Komisj i  –  Pan   Zbigniew  Napłoszek  –   wobec zrealizowania porządku obrad
zamknął wspólne posiedzenie Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju
Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej Rady Komisji Gminy odbytego w dniu 22 czerwca 2023 r.

Protokołowała    Przewodnicząca Komisji  Kultury,
Oświaty i  Zdrowia

Iwona Mikołajczak Małgorzata Kamińska
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